

你是蒙神所爱的
你是有价值的
今天必有美好的事发生
神的祝福追着你跑

God Love You

You are valuable

Great things are going to happen today

May God's blessing chase after you

生死在舌頭的權下

Life and death are in the power of the tongue



ESTHER CHUNG

一 ■ 新的生命從我們的言語開始

New life - starting with the renewal of our words

並且穿上新人；這新人是照著上帝 的形像造的，有真理的仁義和聖潔。 所以，你們要**棄絕謊言**，各人與鄰舍**說實話**，因為我們是互相為肢體。（弗 4：24-25）²⁴ and to put on the new self, created to be like God in true righteousness and holiness.

²⁵ Therefore each of you must put off falsehood and speak truthfully to your neighbor, for we are all members of one body.

污穢的言語一句不可出口，只要隨事說**造就人的**好話，叫聽見的人得益處。不要叫上帝的聖靈擔憂；你們原是受了他的印記，等候得贖的日子來到。一切苦毒、惱恨、忿怒、嚷鬧、毀謗，並一切的惡毒，都當從你們中間除掉；（弗 4： 29 ~ 31）

²⁹ Do not let any unwholesome talk come out of your mouths, but only what is helpful for building others up according to their needs, that it may benefit those who listen. ³⁰ And do not grieve the Holy Spirit of God, with whom you were sealed for the day of redemption. ³¹ Get rid of all bitterness, rage and anger, brawling and slander, along with every form of malice. (Ephesians 4:29-31)

二 ■ 判斷一個人是否真的虔誠？

Judging whether a person is truly religious

若有人自以為虔誠，卻不勒住他的舌頭，反欺哄自己的心，這人的虔誠是虛的。雅 1:26

²⁶ Those who consider themselves religious and yet do not keep a tight rein on their tongues deceive themselves, and their religion is worthless.

三．我們的言語關係我們的禍福

Our words affect our fortune and misfortune

1. 有何人喜好存活，愛慕長壽，得享美福，就要禁止舌頭不出惡言，嘴唇不說詭詐的話。要離惡行善，尋求和睦，一心追趕。（詩 34:12-

14) Whoever of you loves life and desires to see many good days,¹³ keep your tongue from evil and your lips from telling lies.¹⁴ Turn from evil and do good; seek peace and pursue it.

2. 生死在舌頭的權下，喜愛它的，必吃它所結的果子。(箴 18:21) The tongue has the power of life and death and those who love it will eat its fruit. (proverbs 18:21)

3. 我又告訴你們，凡人所說的閒話，當審判的日子，必要句句供出來；因為要憑你的話，定你為義；也要憑你的話，定你有罪。(馬太 12:36,37)

³⁶ But I tell you that everyone will have to give account on the day of judgment for every empty word they have spoken. ³⁷ For by your words you will be acquitted, and by your words you will be condemned."

四、心思意念的潔淨才是重要的。

what is important is to purify your mind and thoughts.

1. 你要保守你心、勝過保守一切・因為一生的果效、是由心發出。（箴 4:23）

²³ Above all else, guard your heart, for everything you do flows from it. (Proverbs 4:23)

2. 善人從他 心裏所存的善就發出善來； 惡人從他 心裏所存的惡就發出惡來。（馬太 12： 35）

³⁵ A good man brings good things out of the good stored up in him, and an evil man brings evil things out of the evil stored up in him. (Matthew 12:35)

五．言語上沒有過失的，就是完全人。

He who does not stumble in his words is a perfect man.

若有人在話語沒有過失，他就是完全人，也能勒住自己的全身。」（雅各**3:2**）

For we all stumble in many ways. And if anyone does not stumble in what he says, he is a perfect man,

究竟言語上的過失有那些？

What are the verbal errors?

A· 內容的過失 : (Errors in content)

1. 不真實, 不精準 **Not true, not accurate**
2. 不聖潔, 不良善 **Unholy, unkind**
3. 不造就人 **Does not edify people**
4. 消極喪氣 **Negative and discouraged**
5. 挑釁的話 **Provocative words**
6. 文化不同 : **Cultural differences** 在美國有些話
不合適說
7. 諂媚的話 **Flattering words**

8. 嘲笑的話 Mocking words

【度假變悲劇】2017 年公主號郵輪上殺妻 狠夫：她不斷嘲笑



B- 口氣上的過失 **Mistakes in Tone**

急躁（不耐煩，不客氣），粗暴，無禮，過度嚴厲，十分冷漠，傲慢 **Impatience (impatient, impolite), rude, disrespectful, overly harsh, very cold, arrogant**

箴 15:1 回答柔和、使怒消退，言語暴戾、觸動怒氣。
A gentle answer turns away wrath, but a harsh word stirs up anger. (Proverbs 15:1)

箴 12:18 說話浮躁的、如刀刺人・智慧人的舌頭、卻為醫人的良藥。

There is one whose rash words are like sword thrusts, but the tongue of the wise brings healing.

箴 15:4 溫良的舌、是生命樹・乖謬的嘴、使人心碎

The soothing tongue is a tree of life, but a perverse tongue crushes the spirit.

C·時機上的過失 **A Failure in timing**

箴 15:23 口善應對，自覺喜樂・話合其時、何等美好。

A person finds joy in giving an apt reply—and how good is a timely word!

箴 27:14 清晨起來，大聲給朋友祝福的，就算是咒詛他。

If anyone loudly blesses their neighbor early in the morning, it will be taken as a curse.

D- 說話對象的不合宜 Inappropriateness of the person being spoken to

箴 9:7 指斥褻慢人的、必受辱罵・責備惡人的、必被玷污。 Whoever corrects a mocker invites insults; whoever rebukes the wicked incurs abuse.

箴 23:9 你不要說話給愚昧人聽・因他必藐視你智慧的言語。 Do not speak to fools, for they will scorn your prudent words.

E- 動機不良 **Bad motivation**

1. 箴 25:27 喫蜜過多、是不好的・考究自己的榮耀，也是可厭的。 **It is not good to eat too much honey, nor is it honorable to search out matters that are too deep.**

2. 箴 29:5 諂媚鄰舍的、就是設網羅絆他的腳。
Those who flatter their neighbors are spreading nets for their feet.

3. 箴 18:2 愚昧人不喜愛明哲、只喜愛顯露心意
A fool finds no pleasure in understanding, but delights in airing his own opinions.

六 ■ 改變你的話，改變你的生命

Change your words, change your life.

1. 要說積極有創造力的話語 - 是尊敬、稱讚、誠實、訓誨與責備，能夠醫治身體與心靈的病痛、造就人，為人帶來安慰與平安，使人興旺發達，給人祝福與幸福，健康長壽。 Speak positive and creative words—words of respect, praise, honesty, instruction, and rebuke—that can heal physical and mental illness, build people up, bring comfort and peace, prosper, bless and bring happiness, and bring health and longevity.

2. 信心的話 Words of Faith

3. 祝福的話 Words of blessing

箴 25:11 一句話說得合宜，就如金蘋果在銀網子裏。

A word fitly spoken is like apples of gold in a setting of silver.

4. 說誠實話 speaks the truth

5. 話不要太多 Don't talk too much

箴 17:28 愚妄人若靜默不言，可算為智慧，閉上嘴唇也可算為聰明。

Even a fool who keeps silent is considered wise; when he closes his lips, he is deemed intelligent.

七 ■ 嘴唇的果子 ~ **Fruit of the lips**

人因口所結的果子，必飽得美福； 人手所做的，必為自己的報應。 （箴言 **12:14**）

**From the fruit of their lips people are filled with good things,
and the work of their hands brings them reward.**

讓我們一起邁向目標成為：

Let us move towards our goal together :

一個在話語上帶給人祝福的人。 A person who brings blessings to others through words.

一個在生命中蒙福的人，帶給人和平的人。 A person who is blessed in life and brings peace to others.

一個將耶穌的愛行出來的愛的使者。
A messenger of love who puts the love of Jesus into practice.

得釋放 Deliverance from any your past negative words
一、要先到神面前認罪悔改。 First, confess and repent before God.

二、要取消先前批評、論斷、咒詛的話語。並奉主耶穌的名向靈界宣告：所有說過的話語無效，不對他們產生任何作用。 Cancel the previous words of criticism, judgment, and curse. And declare to the spirit world in the name of the Lord Jesus: All the words spoken are invalid and will not have any effect on them.

三、用各樣祝福的話語取代先前所講批評、論斷、咒詛的話語。 Replace the previous words of criticism, judgment, and curse with words of blessing.